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Referat skolebestyrelsesmøde den 20.09.2024 kl. 17.30-18.30 
 
Deltagere:  
Forældre: Dorte, Martin, Lars, Tulle, Anita, Susanne, Elin, Pernille 
Medarbejdere: Hanne, Lars 
 
Elever: Tim 8.a, Nicklas 8.b  
 
Fraværende: Dorte, Hanne, Tulle, 
Mødested: Personalerummet på Hældagerskolen  
 
Dagsorden: 
 

1. Kl. 17.30 - 17.50 
Planlægning af ”Medarbejdernes dag” 
Centerklassen: flag for medarbejderne samt aktivitet i hallen for hhv. indskoling, 
mellemtrin og udskoling (plan fra elevrådet). 
SB: Pyntning af personalerummet torsdag aften, det hele er i kælderen og ellers køber 
SB ind, rød løber, der lægges flag klar i klassen. 
Skolen: Rundstykker, kage i løbet af dagen samt gør medarbejderne opmærksomme 
på, at der bliver givet lidt tid i klasserne til fejring. 
Elever /elevrådet: Flager og der er eventuelt rundstykker eller andet i klassen. 
Elevrådet sørger for formidling til resten af skolens elever på møde fredag. 

SB: Mødes i personalerummet torsdag d. 3.10. kl. 19.30 
Lars tjekker op på materiale inden dagen samt sørger for eventuelle indkøb 
 

2. Kl. 17.50 – 18.20 
Justering af skolens mobilpolitik  
Der er et ønske fra flere årgange om at afprøve mobilfri morgentid. 
Alle afdelinger har forholdt sig til dette på seneste afdelingsmøde. Se kommentarer 
nederst i dagsordenen*. 
 
- Der skal ikke være mobiler i morgen SFO – ikke en mulighed 
- Kan der via netværket lukkes ned for sociale medier såsom Snapchat, Tik Tok, 
facebook, Instagram (se evt. liste fra Nyborg Gymnasium)? CC taler med Casper IT 
om det. 
- SB bakker generelt op om mobilfri morgen, men er tydelige i forhold til, at der ikke 
skal være ”politi-funktion” 
- Elevrepræsentanter; det er en god ide at fjerne muligheden for at gå på sociale 
medier, der bakkes op om mobilfri morgentid 
 
Konklusion: der igangsættes indsats med mobilfri morgentid for skolen og SFO 
med start efter efterårsferien. 
Princippet / IT-politikken rettes til, og der tilføjes medarbejdernes 
handlemuligheder i den daglige praksis. CC gør dette og tager det med i skolen 
MED-udvalg. 
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3. Kl. 18.20– 18.25 
Fastsættelse af dato for ”Fælles fredag” for skolebestyrelsen 
Dorte foreslår d. 15.11.24.  
 
Datoforslag godkendes med starttid kl. 15.30. 
Martin finder lokation og bestiller forplejning 
 
 
 

4. Kl. 18.25 – 18.30 
Eventuelt 
 
1. Ønsker fra elevrådet:  
Opgradering af vandfontainer – gerne inde i blokkene 
Genindførsel af ”fredagsoverraskelser” i boden 
Varm ret i boden 
Kan eleverne i boden gå rundt i blokkene med bestillingsvarer fra boden (med 
to hjælpere mere) 
Ønske om flere trampoliner ved Brizze-banen samt opholdsområder samme sted 
(dialog med elevrådet hvis der skal opgraderes på udearealerne) 
Udskolingen ønsker mere attraktive miljøer i udskolingens grønnegård 
 
Elevrådet er fremover første punkt på dagsordenen. 
 
2. Ansættelsesudvalg: 
Der slås en lærerstilling op til udskolingen, der kan sidde en med til samtalerne. 
Der kan bydes ind, når datoerne er kendte. 
 
3. Punkt til fremtidigt møde: 
Udeordning for alle elever – også udskolingen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
*Input fra afdelingerne vedr. skolens mobilpolitik 
 
Indskolingen: 
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Hej Lars  
Hermed input til mobilpolitikken fra indskolingen:  
 
Vi skulle gå 4 sammen på en walk and talk og snakke om hvordan mobilpolitikken 
kan 
være med til at skabe mere trivsel og læring hos eleverne.  
Vores inputs: 

- Det lyder godt det der står i mobilpolitikken.  
- Vi mangler en dato for hvornår det starter og vi ønsker en øvelsesperiode til at 

starte med. Vi var også nysgerrige på retningslinjerne. F.eks. om vi skal 
inddrage telefonerne hver morgen hvis eleverne sidder med den? 

- Vi skal huske at sende eleverne ned i morgen SFO hvis de sidder ud på gangen 
om morgen med deres telefoner.  

- Fra skoletid til SFO-tid skal vi fokusere på, da børnene kan have svært ved at 
have telefonerne ned i tasken.  

- Det kræver en fælles indsats fra alle os voksne – vi skal huske at tage ja-hatten 
på. 

- Ledelsen har også en andel i at gøre retningslinjerne skarpere omkring hvad 
reglerne er om morgenen for børnene. SKAL børnene gå i SFO eller må man 
være på gangen? Og så skal det meldes ud også.  

- Er reglerne de samme i skole og i SFO? 
- Vi er en mobilfri skole – Ane har bemærket at mange af de store børn går 

rundt med ear-pods. Kan det tages med til skolebestyrelsen omkring hvad 
retningslinjerne skal være med det?  
 
 

Mellemtrinnet: 
Hej Lars 
Hermed følger notater fra afdelingsmødet i går: 
 

            Fortsat drøftelse af oplæg til mobilpolitik.  
Var punkt på fællesmødet d. 20.08. Hvordan kan mobilpolitikken være med til at 
skabe mere trivsel og læring hos eleverne? Se bilag. (30 min.) 

                               
5. årgang har ikke mobiler i blokken, hvilket fungerer godt, effekten er, at 
eleverne er begyndt at snakke sammen.  

 
Fordele: Flere snakke mellem eleverne og ellers de nævnte fordele i udkastet fra 
arbejdsgruppen. 
Ulemperne: Der er nogle, der er sociale online omkring en mobil/computer. Hvis 

man kommer tidligt, skal man potentielt møde mange elever i en 
konfrontation ift. at lægge telefonen i lommen eller tasken. Hvad 
gør vi der? Skal man tage alle telefoner; man møder på sin vej? 

 
Andet: Hvis det skal gennemføres, skal der være en tydelig struktur for, hvor 
mange gange telefonen er taget. Evt. et kryds-af-skema? 
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Der skal en kampagne til, hvis det skal gennemføres. SFO kan også se fordele i en 
mobil-fri skole.  
 
Et forslag om computerskabe til al digitalt grej på 6.-9. klasse. 
Evt. ringe til Kirkebakkeskolen for info m.h.t mobil-lavpraktik.  
 
Udskolingen: 
 
Fortsat drøftelse af oplæg til mobilpolitik. Var punkt på fællesmødet d. 20.08. Hvordan 
kan mobilpolitikken være med til at skabe mere trivsel og læring hos eleverne? Se bilag. 
(20 min.) 

 det kan koste på vores relationer til eleverne, hvis reglerne bliver mere strikse. 
Reglerne i udskolingen fungerer allerede godt.  

 Reglerne om brug før/efter skole bliver svære at håndhæve 

 Skal det stadig være en mulighed at have særaftaler til elever, der har behov for at 
have deres telefoner.  

 
 
 
 
 


